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BRM.0002.39.2017        

Protokół Nr XXXIX/17 
z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 20 grudnia 2017 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 17:50.    
 
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
      -     Starosta Powiatu – Wacław Strażewicz 
      -     Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Stanisław Bojarski 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata 2018-2026.                                                                                                              
9. Uchwalenie budżetu na 2018 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
3) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez przewodniczącego 

komisji  właściwej do spraw budżetu, 
4) odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

             oraz o prognozie długu, 
5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
6) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2017r.                                  
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2018r.                                                                                                                               
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

 w Rynie na 2018r.                                                                                                                                                                 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  

 w Rynie na 2018r.                                                                                                                                                                            
14. Sprawy różne.    
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 12 radnych.   
Nieobecni: Pani A. Jucewicz, Pani E. Laskowska. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował wprowadzenie do porządku, jako 
punktu - 3 a – Informacja Starosty Powiatu w Giżycku o działaniu szpitala rejonowego. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie porządek obrad z zaproponowaną 
zmianą. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad , ze zmianą, został przyjęty przez Radę 
jednogłośnie, w obecności 12 radnych. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Pan I. Nieckarz stwierdził, że w zapisie jego wypowiedzi z poprzedniej sesji wkradł się błąd ( str. 9 
protokółu) ponieważ on pytał o zakup: miksera dla RCK, a nie „ ksera ”. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z poprzedniej sesji, z powyższą poprawką, został przyjęty jednogłośnie, w obecności 12 
radnych. 
 
Ad.3 a – Informacja Starosty Powiatu w Giżycku o działaniu szpitala rejonowego. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – poinformował, że w marcu 2013 roku została 
powołana spółka, której powierzono prowadzenie szpitala giżyckiego i jednocześnie wygaszono sp. 
ZOZ. Ponieważ ówczesne zmiany w ustawie o lecznictwie zachęcały do tego typu działań ponieważ 
za niepowodzenia sp. ZOZ odpowiadał budżet powiatu, natomiast za spółkę nie. A, wiadomo, że 
działalność lecznicza, szczególnie w szpitalach powiatowych jest ciągle niedofinansowana, ciągle 
brakuje pieniędzy. Ogłoszony został konkurs na prezesa spółki, na operatora spółki. Nie zgłosił się 
ani jeden kandydat. Natomiast zgłosiły się trzy podmioty, które chciałby prowadzić szpital. W 
ramach działania pomocowego została wybrana Grupa Nowy Szpital ze Szczecina. Wtedy było to 
największe konsorcjum, które prowadziło 12 szpitali. Zanim podjęto decyzję odwiedzony został 
najbliższy szpital w Świeciu. Wydawało się, że to jest najlepszy partner i pierwszy rok był całkiem 
niezły, ale potem zaczęły się pewne problemy. To operatorstwo polegało na tym, że w radzie 
nadzorczej operator miał jednego przedstawiciela. Pojawiły się pierwsze kłopoty dotyczące 
zrównoważenia kosztów z przychodami. Przyszedł nowy prezes, do którego pod koniec roku Grupa 
Nowy Szpital straciła zaufanie i zaczęła naciskać, żeby dokonać zmiany. Nie zgodzono się na 
zmianę prezesa. Grupa Nowy Szpital wystąpiła do sądu okręgowego w Szczecinie o zawieszenie w 
czynnościach prezesa spółki i takie postanowienie uzyskała. W marcu 2015r.została rozwiązana 
umowa z Grupą Nowy Szpital. W ramach retorsji Grupa Nowy Szpital postanowieniem sądu w 
Szczecinie wystąpiła z wnioskiem o ustanowienie zarządcy tymczasowego na czas sporu o 
rozwiązanie umowy z operatorem. W maju 2015r. pojawiła się Pani , zarządca przymusowa z listy 
sądu okręgowego w Szczecinie, która tak naprawdę z Grupą Nowy Szpital współpracowała i 
przyniosła sporo szkód w szpitalu. Wypowiedziała umowę  dwóm lekarzom rezydentom, kiedy 
wiadomo, że w każdym szpitalu brakuje lekarzy. A, lekarze rezydenci, pracują na umowach o pracę, 
a ich koszty pracy są refundowane przez ministerstwo zdrowia. Grupa Nowy Szpital wystąpiła o 
unieważnienie wypowiedzenia umowy. W pierwszej instancji, w sądzie okręgowym w Olsztynie, w 
kwietniu tego roku sąd orzekł, że rozwiązanie umowy jest skuteczne, że były powody do tego, żeby 
umowę rozwiązać. Grupa Nowy Szpital zaskarżyła to orzeczenie i dziś sprawa jest w sądzie 
apelacyjnym w Białymstoku. W międzyczasie zmienił się zarządca przymusowy i przyszedł nowy z 
Olsztyna, z którym stosunki były bardzo dobre i Powiat miał dostęp do informacji. 
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Z racji, że szpital przynosił straty, na wniosek  zarządcy przymusowego, postanowiono o 
postępowaniu restrukturyzacyjnym, inaczej sanacyjnym, które rozpoczęło się w lutym br. Polega to 
na tym, że wstrzymuje ono wszelkie stare wierzytelności.   
Pan Starosta przypomniał, że w zeszłym roku powiat wystąpił do gmin, aby wsparły szpital giżycki i 
opodatkowały się w kwocie 6 zł od jednego mieszkańca. Wszystkie gminy wpłaciły na ten cel 
pieniądze. Gmina Kruklanki przekazała – 19.000 zł; Gmina Miłki – 23 5200 zł; Gmina Wydminy – 
40.128 zł; Gmina Giżycko – 49.900; Miasto Giżycko 171. 048 zł; Gmina Ryn – 35.448 zł.  
Pan Starosta podziękował Panu Burmistrzowi MiG oraz Wysokiej Radzie za przekazane środki. 
Poinformował, że ogółem zebrano 489.044 zł. Za otrzymane środki zakupiono agregat prądotwórczy  
z autostartem za 327.270,53 zł; zestaw do zamykania naczyń krwionośnych za 10.800 zł; 
negatoskop cyfrowy za 31.320 zł oraz echokardiograf z wyposażeniem za 128.952 zł. Powiat 
dołożył też 150.000 zł. 
 
Pan R. Jarosz zapytał, jak wygląda aktualna sytuacja, w tym kadrowa, oddziału pediatrii w giżyckim 
szpitalu. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że z grudniem tego roku kończyły się 
kontrakty. Zarządca restrukturyzacyjny  ogłosił konkurs i niestety lekarze pediatrzy nie złożyli w 
ogóle ofert. Na dzisiaj zarządca restrukturyzacyjny wystąpił z wnioskiem do wojewody o 
zawieszenie działalności oddziału pediatrycznego na okres trzech miesięcy. Niestety taka jest 
sytuacja, że nie ma lekarzy w szpitalach powiatowych i taka sytuacja jest w całej Polsce. Dzisiaj 
lekarze w szpitalach powiatowych zarabiają dużo więcej niż w dużych ośrodkach miejskich, gdzie 
jest jakaś konkurencja np. w Warszawie, w Olsztynie, Białymstoku, gdzie nie ma problemów 
kadrowych. Niestety bywa często tak, że jeden lekarz specjalista decyduje, o tym czy dany oddział 
może normalnie funkcjonować. Bo, są określone standardy. A, niestety kadra jest w znacznej części 
w wieku emerytalnym. 
 
Pan R. Jarosz zapytał, czy są jeszcze jakieś zagrożone oddziały. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że na dzisiaj nie ma. Dodał, że szpital 
giżycki jest dużym szpitalem. Na mocy ostatnich przepisów dotyczących sieci szpitali ma drugi 
stopień referencji. Obok szpitala ostródzkiego, tylko giżycki jest w drugim koszyku województwa 
warmińsko-mazurskiego. Decydują o tym odziały neurologii, urologii i ortopedii.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- poprosił o przybliżenie tematu tzw. sieciowania szpitali, stopnia 
refundacji kosztów. Zapytał, czy w szpitalu ma też miejsce  protest lekarzy rezydentów w zakresie 
wypowiadania pracy w nadgodzinach. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że o wysokości kontraktów w przyszłym 
roku będzie decydował stopień wykonania w IV kwartale br. Szpital pracuje pełną parą po to, żeby 
mieć jak najlepszy wynik i powinien osiągnąć nie mniej niż 98% kontraktów na IV kwartał, co 
przekłada się na kontrakt w przyszłym roku na poziomie 24, 2 mln zł i budżet byłby większy o około 
4 mln zł, w stosunku do roku 2017.  Zawieszenie oddziału nie wpływa na miejsce w sieci. Gdyby 
szpital wypadł z koszyka, to groźba polega na tym, że oddziały z drugiego koszyka mogłyby 
startować w konkursie. Obecnie jest zapewnione finansowanie ryczałtowe, bez konkursu. Jest to 
szpital regionalny o czym świadczy to, że ponad 40% pacjentów pochodzi spoza powiatu 
giżyckiego. Poinformował, że wypowiadanie nadgodzin przez rezydentów do szpitala giżyckiego nie 
dotarło.  

 
Pan K. Jarosz odczytał pismo mieszkańców miejscowości Monetki skierowane 1,5 miesiąca temu 
do Starosty dotyczące zalewania domów, działek, w związku z tym, że właściciele gruntów nie dbają 
o urządzenia melioracyjne. Ponadto mieszkańcy wystąpili o naprawę drogi powiatowej Skop –
Rudówka poprzez położenie nowej nawierzchni asfaltowej. 
Pan K. Jarosz poinformował, że do tej pory mieszkańcy nie otrzymali żadnej odpowiedzi. 
 
 
 



4 
 

Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że pism wpływa bardzo dużo, jak do 
każdego urzędu. Dodał, że sprawdzi to. Odnosząc się do spraw związanych z melioracją 
poinformował, że kompetencje starosty polegają na tym, że są mu przypisane uprawnienia do 
wyegzekwowania utrzymania w należytym porządku urządzeń melioracyjnych, szczegółowych. 
Starosta ma uprawnienia do tego, aby wymusić naprawę tych urządzeń. Obowiązek właściwego ich 
utrzymania spoczywa na użytkownikach, posiadaczach gruntów.   
Odnosząc się do remontu drogi poinformował, że starostwo współpracuje na drogach i 
współfinansuje wszystkie zadania. Co roku jest ustalane, co na drogach powiatowych będzie 
robione.    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że chyba na ręce Zarządu Powiatu, Zarządu Dróg 
Powiatowych zostało złożone pismo informujące o środkach przekazanych przez sołectwa na 
remonty dróg powiatowych oraz o środkach ujętych w budżecie gminy na ten cel.  
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – stwierdził, że wcześniej należy wspólnie uzgodnić to, 
co ma być robione i to ma być odzwierciedlone w budżecie powiatu. Stwierdził, że powiaty nie są 
jeszcze tak do końca samorządami w świetle karty samorządowej unii europejskiej ponieważ nie 
mają podatków lokalnych. Wracając do pisma mieszkańców Monetek poinformował, że zorientuje 
się w tej sprawie. 
 
Pan K. Jarosz poinformował, że w sprawie melioracji mieszkańcy również na wiosnę zwracali się do 
starostwa.  
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że wyjaśni to.  
W sprawie dróg poinformował, że powiat ma ponad 300 km dróg. Są też takie, które nie powinny 
być drogami powiatowymi, bo definicja o drogach mówi, że drogą powiatową jest droga łącząca 
stolicę powiatu ze stolicami gmin i między stolicami gmin. Natomiast rzeczywistość jest troszeczkę 
inna.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że w imieniu całej gminy dwa miesiące temu też 
wysłał pismo odnośnie melioracji. Sytuacja z nadzorem melioracji jest na tyle poważna, bo gmina 
jest gminą rolniczą i poziom tych wód jest taki, że rolnicy nie mogą wjechać na swoje pola, zarówno 
wiosną, jak i też w ciągu roku. Zwrócił się z prośbą, aby zobowiązać wydział, który ma pieczę nad 
melioracjami, aby przymusić zgodnie z procedurą do rozwiązania problemu zalewania.  
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że postępowania, windykacyjne, 
przymusowe  nie są łatwymi postępowaniami. Często bywa tak, że trudno znaleźć właściciela, czy 
użytkownika tego gruntu. 
Poinformował, że od nowego roku sprawami melioracji będzie się zajmowała nowa instytucja 
Polskie Wody.  
 
Pan A. Jarmołowicz poinformował, że na pismo dotyczące melioracji z 4 października br. również 
nie ma odpowiedzi. Poinformował, że oczyszczeniu wymaga rów biegnący od Jezioraka do Jez. 
Dejguny. Dodał, że jest tam też pełno żeremi bobrów. Mieszkańcy maja wodę w domach i 
piwnicach. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że w sprawie bobrów kompetencje ma 
wojewoda. Poinformował, że jutro sprawdzi kwestie złożonych pism. 
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał, czy będzie odpowiedź na złożone pisma. 
 
Pan Wacław Strażewicz - Starosta Powiatu – odpowiedział, że tak. 
Podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Z okazji nadchodzących świąt złożył wszystkim 
serdeczne życzenia. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – przekazał życzenia świąteczne Panu Staroście 
oraz całemu Powiatowi. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
        w  okresie między sesjami. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej –  
1/ poinformował, że do wiadomości Rady wpłynęła odpowiedź Burmistrza MiG z 13.12.17r. na 
pismo Fundacji Pozytyw Art. w sprawie udostepnienia lokalu – odpowiedź stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokółu 
 
2/ poinformował, że Komisja Rewizyjna wystąpiła do Państwowej Inspekcji Pracy w związku z 
niewykorzystanym urlopem przez Pana Burmistrza – pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokółu 
 
3/ odczytał pismo Kancelarii Prezesa Rady Ministrów do Dyrektura Biura Ministra Rozwoju w 
związku z przekazaniem przez Radę Miejską w Rynie  stanowiska w sprawie uruchomienia 
Programu Współpracy Transgranicznej Polska-Rosja - pismo stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokółu 
 
4/ poinformował, że wpłynęło pismo Wicemarszałka Sejmu RP dotyczące prac nad zmiana kodeksu 
wyborczego - pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
5/ poinformował, że wpłynęło rozstrzygniecie nadzorcze unieważniające uchwałę Rady w sprawie 
wynagrodzenia Burmistrza MiG z powodu niewłaściwego okresu wypowiedzenia wynagrodzenia 
oraz uzasadnienia – rozstrzygniecie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 
 
Pan K. Jarosz zaproponował odczytanie  rozstrzygnięcia wojewody ponieważ mieszkańcy są tym 
też zainteresowani. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – odpowiedział, że rozstrzygniecie zawarte jest na 
kilku stronach i  radni, i mieszkańcy będą mogli się z tym zapoznać, gdyż nie jest to informacja 
tajna.  
 
Pan R. Ryszard stwierdził, że rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody dotyczące uchwały Rady   
Miejskiej w Rynie w zakresie wynagrodzenia Burmistrza należy odczytać w całości. Obrady sesji są 
nagrywane, więc każdy z mieszkańców naszej gminy powinien być poinformowany rzetelnie o 
postanowieniu wojewody.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał treść rozstrzygnięcia wojewody 
P.N.4131.333.2017 doręczone 01.12.2017r. stwierdzające nieważność uchwały Nr XXXVII/273/17 z 
dnia 25.10.2017r. w sprawie wynagrodzenia Burmistrza MiG. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał treść odpowiedzi Burmistrza MIG na 
pismo Fundacji Pozytyw Art. w sprawie udostepnienia lokalu na cele statutowe. 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między      
         sesjami. Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ w dniu 30 listopada podpisano umowę na dofinansowanie dwóch placów nad Jez. Ryńskim 
2/ w dniu 1 grudnia odbyło się walne zgromadzenie Mazurskiego Związku Międzygminnego – 
Gospodarka Odpadami w związku z nowymi zasadami segregacji odpadów komunalnych od 
nowego roku; ustalono nową stawkę dla odpadów niesegregowanych – 17 zł 
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3/ złożono wniosek do Lokalnej Grupy Rybackiej – na „ Zakątek zadumy” przy aptece  
4/ uzupełniono wniosek na realizację 5 budynków komunalnych , w tym budynku przy  
    ul. Kopernika 12 
5/ brał udział w finale powiatowym „ Śpiewadło „ w Wilkasach, gdzie nasi przedstawiciele pod 
kierunkiem szkoły i RCK zajęli drugie i trzecie miejsce 
6/ w Lidzbarku Warmińskim odbyło się zgromadzenie stowarzyszenia Cittaslow dotyczące przyjęcia 
zmian aktualizacji ponad lokalnego programu , w którym ujęto 5 nowych miast 
7/ w Olsztynie u notariusza została dokonana zamiana gruntu, po którym przebiegała droga 
wojewódzka w Szymonce, na grunt gminny 
8/ inwestor PGKiM w dniu 13 grudnia br. uzyskał decyzję użytkowania dla wybudowanego budynku  
komunalnego „Dla zaradnych” 
8/ trwa ocena III etapu „ Mazurskiej Pętli Rowerowej”, w której gmina jest udziałowcem, partnerem.  
 
 
Ad. 6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał wnioski Komisji Rewizyjnej z dnia 15 
grudnia br. :  ( wniosek stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu ) 
 
1) o udzielenie informacji o wysokości wynagrodzenia poprzedniego Kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego w Rynie oraz obecnego 
 
2) o zobowiązanie osób odpowiedzialnych za realizację wniosków formalnych i wniosków 
zgłaszanych przez radnych do udzielania pisemnej odpowiedzi w ciągu 30 dni od daty złożenia 
wniosku. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o udzielenie 
informacji o wysokości wynagrodzenia poprzedniego Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Rynie 
oraz obecnego. 
Za – przyjęciem wniosku opowiedziało się 7 radnych; przeciw – 2 radnych; 3 radnych wstrzymało 
się od głosu. 
Wobec powyższego wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o zobowiązanie 
osób odpowiedzialnych za realizację wniosków formalnych i wniosków zgłaszanych przez radnych 
do udzielania pisemnej odpowiedzi w ciągu 30 dni od daty złożenia wniosku. 
Powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 12 radnych. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, czym została spowodowana podwyżka do 17 zł za odpady niesegregowane. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wynika ona z analizy przeprowadzonej przez 
zarząd związku i podjętej uchwały.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że 17 zł to jest bardzo dużo od osoby . 
Dodał, że  jako zarządca może powiedzieć, że nie jest w stanie stosować w spółdzielni segregacji 
śmieci, bo jest punkt w regulaminie, który mówi, że  jeżeli w tych śmieciach znajdą się 
niesegregowane, to opłata będzie, jak za niesegregowane. Podkreślił, że aby ludzi przyzwyczaić do 
segregowania, nie można mówić, że będzie się ich karać. Ludzi trzeba informować, edukować.  
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że w niektórych miejscowościach stają pojemniki na popiół. Dodał, że 
dobrze by było , aby takie pojemniki były we wszystkich miejscowościach.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zarząd został zobowiązany do zrobienia 
spotkań edukacyjnych, zwłaszcza w zabudowie wielorodzinnej. Odnośnie popiołu poinformował, że 
zwiększono wydatki na blaszane pojemniki na popiół i po 1 stycznia pojemniki te będą rozstawiane. 
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Pan J. Brant zapytał, czy coś się zmieniło w ryńskim selektywnym punkcie odbioru odpadów 
komunalnych. W sprawie pojemników na popiół poinformował, że w Bogaczewie widział  
przepełniony pojemnik, a drugie tyle popiołu było pod nim. Podkreślił, że odbiór popiołu powinien 
odbywać się systematycznie.   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jest określona częstotliwość wywozu śmieci i 
popiołu. Dodał, że być może w Bogaczewie ten popiół dowieźli przedsiębiorcy. 
Odnosząc się do punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Rynie poinformował, że 
ściągnął tam przewodniczącego zarządu związku i pokazał mu panujący tam bałagan. Spowodował 
on kontrolę tego SZOK-u.  
 
Pan A. Jarmołowicz nawiązując do wniosku Komisji Rewizyjnej o podanie wysokości wynagrodzenia 
Kierownika USC stwierdził, że Rada głosowała go z marszu nie wiedząc wcześniej o takim wniosku.  
Nie podano też żadnych powodów sformułowania tego wniosku. Zapytał, czy nie można wcześniej  
przedstawiać wniosków komisjom.  
 
Pan J. Brant odpowiedział, że wniosek wziął się stąd,  że były pogłoski, że  ze zmianą osoby na 
stanowisku Kierownika USC została zwiększona pensja tej osoby. 
 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn   
          na lata 2018 - 2026.                                                                                                              
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy - odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że Regionalna 
Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ryn  na lata  2018 - 2026.                                                                                                              
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2018-2026.         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 12 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr XXXIX/294/17 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.                                                                                                                                            
 
Ad.9 Uchwalenie budżetu na 2018 rok: 
 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy -  odczytała projekt uchwały budżetowej. 
 

2) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 
 
1/ Pani J. Kryńska Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – przedstawiła pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu na 2018 rok –  
( opinia wydana większością głosów) opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
2/ Pani J. Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – przedstawiła 

pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu na 2018 rok ( opinia jednogłośna ) – opinia stanowi 

załącznik nr 11. do niniejszego protokółu. 
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3/ Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię komisji    
 o projekcie budżetu na 2018 rok – opinia stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
 

3) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez 
przewodniczącego komisji  właściwej do spraw budżetu 

 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i   
Turystyki - przedstawił pozytywną opinię komisji o projekcie budżetu na 2018 rok  
( opinia wydana większością głosów ) 
 – opinia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

4) odczytanie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
             oraz o prognozie długu 
 
Pani  I. Olszewska - Skarbnik Gminy - odczytała: 
                                                                                                       
1/ pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2018r.      
    - opinia RIO stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 
 
2/ pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o  możliwości sfinansowania przez Gminę 
Ryn deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2018r. – w 
wysokości   9.601.728,00 zł - opinia RIO stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował , że jest to budżet pełny wyzwań, może nie ze 
względu na wielkość kwot, ale na ilość zadań inwestycyjnych. Budżet zabezpiecza wszystkie 
wydatki bieżące. W zasadzie, to o co prosili kierownicy jednostek zostało w budżecie uwzględnione, 
w tym oczekiwania płacowe. Prawie 15 milionów stanowią dochody majątkowe. Są to pieniądze, 
albo z unii europejskiej, albo ze środków krajowych.  
Dodał, że procedura pozyskiwania środków jest bardzo trudna. Pierwsze konkursy powodowały, że 
nie było chętnych. Zarząd naszego województwa nadgorliwie sformułował wymagania i musiał od 
nich trochę odejść. Procedura samej oceny powinna trwać około trzech miesiące, a na dzisiaj trwa 
ponad pół roku. Dlatego w zawartych preumowach wykreśliliśmy terminy realizacji. Jeszcze gorzej 
jest z projektami z PROW-u i PO RYBY, funkcjonującymi poprzez lokalne grupy działania.  
Problemem jest też brak wykonawców. Nie startują oni do przetargów i to jest dużym 
niebezpieczeństwem. Przykładem jest rewitalizacja nabrzeża, dwa place, gdzie w ostatniej chwili 
zgłosił się jeden oferent. Burmistrz zaprosił do wspólnej realizacji budżetu, dla dobra naszej gminy. 
 
Pan R. Jarosz stwierdził, że w historii Gminy Ryn nie było tak dobrego budżetu. Budżet na rok 2018 
Jest opracowany dla zrównoważonego dalszego rozwoju naszej gminy. Aktualnie jest realizowanych 
około 33 różnych tytułów inwestycyjnych z dofinansowaniem środków unijnych i krajowych.  
Dodał, że klub radnych Rady Miejskiej w Rynie „ Dla rozwoju „ będzie głosował za przyjęciem 
budżetu na rok 2018. 
 
Pan J. Brant poinformował, że będzie głosował za przyjęciem tego budżetu, budżetem wielkich 
wyzwań. Stwierdził, że nie wszystkie inwestycje są z dofinansowania krajowego, czy unijnego. To 
jest nie prawda. Natomiast po tym budżecie widać, że w przyszłym roku są wybory. Co widać 
chociażby po ilości remontowanych ulic. Przypomniał, że w ubiegłym roku była walka o każdą 
złotówkę dla Ryńskiego Centrum Kultury. Teraz dostali pieniądze, jakie jak chcieli plus na 
dodatkowego instruktora. Więc jest to budżet wielkich wyzwań, tak jak to Pan Burmistrz powiedział. 
Podkreślił, że w Gminie Ryn wybory samorządowe powinny się odbywać co roku. Co roku tych 
inwestycji i tych wyzwań, projektów  byłoby dużo więcej. Wiele rzeczy jest robionych pod 
przyszłoroczne wybory. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poinformował, że na komisjach wstrzymywał się od głosu 
ponieważ w tym budżecie brakuje oświetlenia miejsc niedoświetlonych, które są niebezpieczne. 
O tym mówi się już nie rok, nie dwa i cały czas są jakieś przeszkody. Bo najpierw trzeba było zrobić 
audyt, a kiedy został zrobiony w dalszym ciągu nic się nie dzieje w kierunku oświetlenia. Na 
komisjach była też mowa, że oświetlenie ulicy Zamiejskiej , Wiejskiej będzie robione, jak zarząd 
powiatu zgodzi się na remont tej drogi. Była też sugestia, że jeżeli jest to możliwe, to żeby 
wspomóc, pojechać, porozmawiać. Poinformował, że był u Pana Starosty, rozmawiał z Panem 
Dyrektorem Moszczyńskim i powiedziano mu, że oni są otwarci. Jest pewna pula pieniędzy 
przeznaczona na naszą gminę. Teraz jest po stronie Burmistrza i Dyrektora Moszczyńskiego ustalić  
priorytety, ale na dzień dzisiejszy te priorytety nie znalazły się. Nic w dalszym ciągu w tym kierunku 
się nie robi. Podkreślił, że chodzi przecież o poprawę bezpieczeństwa, bo istnieje duże 
prawdopodobieństwo, że niestety kiedyś na tych ulicach coś niedobrego się wydarzy.  
Poinformował, że wstrzyma się od głosu. 
 

6) głosowanie nad uchwałą budżetową 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Ryn na 2018r.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; 
przeciw- nie było; 1 radny – wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIX/295/17 stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2017r.      
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła szczegółowo projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan A. Majgier zapytał, czy wcześniej nie planowano środków na opłaty składek ZUS , na które  
teraz planuje się 14 000 zł. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że było mniej naliczone, niż powinno być i 
dlatego zabrakło. 
 
Pan J. Brant zapytał, czy nie zaplanowano środków na pokrycie kosztów składek na ubezpieczenie 
asystenta rodziny. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – odpowiedziała, że jeżeli się zmienia, to po prostu 
trzeba zwiększyć.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu gminy Ryn na 2017r.                                  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  
jednogłośnie, w obecności 12 radnych. 
Uchwała Nr XXXIX/ 296 /17 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
                             
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2018r.                                                                                                                               
 
Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały plan pracy Rady Miejskiej na 2018r. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2018r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 12 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr XXIX/297/17 stanowi załącznik nr  18  do niniejszego protokółu. 
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Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady   
           Miejskiej w Rynie na 2018r.                                                                                                                                                                 
 
Pan K. Jarosz zwrócił uwagę na to, że w miesiącu wrześniu wkradł się błąd, bo jest : „ kontrola 
wykorzystania urlopów wypoczynkowych Burmistrza MiG ”, a powinno być : „ kontrola wykorzystania 
urlopu wypoczynkowego Burmistrza MiG ”. 
 
Pan K. Jarosz dodał, że jeżeli Rada Miejska nie pracuje w lipcu, ma wakacje,  to Komisje również 
powinny mieć wakacje. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – stwierdził, że część Komisji pracuje, część nie pracuje, a  z 
tego co pamięta, to w zeszłym roku wszystkie Komisje pracowały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rynie na 2018r. ze zmianą zapisu 
dotyczącego urlopu wypoczynkowego. 
                                                                                                                                                                            
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska, większością głosów,  podjęła  powyższą 
uchwałę. Za - podjęciem  opowiedziało się 11 radnych; przeciw – 1 radny; wstrzymujących się nie 
było. 
 
Uchwała Nr XXXIX/298/17 stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  

     w Rynie na 2018r.                                                                                                                                                                            
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Rynie na  2018r. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska, większością głosów,  podjęła  powyższą 
uchwałę. Za -  podjęciem opowiedziało się 11 radnych; przeciw – 1 radny; wstrzymujących się nie 
było. 
Uchwała Nr XXXIX/299/17 stanowi załącznik nr  20  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.14 Sprawy różne.    
 

Pan A. Majgier – przypomniał, że miesiąc temu pytał o możliwość zainstalowania lampy przy ul. 

Krzywej. Zapytał, czy już coś  w tej sprawie wiadomo. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wystosował pismo do Pana Dyrektora PGE o 

możliwość wyrażenia zgody na zawieszenie lampy i czeka na odpowiedź. 

Pan A. Majgier – zapytał o garaże przy drodze prowadzącej do ul. Jaśminowej, które zostały 

sprzedane w 1996r., z których właściciele mają być wywłaszczeni. Podkreślił, że właścicielom nie 

chodzi o odszkodowanie, tylko o garaże. Bo, co im z pieniędzy, kiedy samochód będzie stał pod 

chmurką. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie on chyba uczestniczył w sprzedaży tego 

terenu pod garaże. Poinformował, że tak wyszło, że część jednego garażu jest w drodze 

Jaśminowej. Podkreślił, że przy realizacji drogi, nie będzie przeszkodą, gdy będą chcieli ten kawałek 

wykupić. 
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Pan A. Majgier – dodał, że pozostałe działki zostały sprzedane kilka lat później, czyli było kilka lat, 

aby się zorientować, jak można te działki wyznaczyć , żeby to nie kolidowało z innymi.  

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie może ponosić konsekwencji za decyzje 

podjęte 20 lat temu. Podkreślił, że pracownik ma to wyprostować, albo przez odstąpienie tej części, 

albo poprzez dokupienie tego kawałka.  

Pan A. Jarmołowicz stwierdził, że miał pytanie do Pani Prawnik, ale wyszła z sesji . Dodał, że   
chciał zapytać, czy pracownik Urzędu Stanu Cywilnego ma obowiązek składania oświadczeń 
majątkowych. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że poza Sekretarzem, Skarbnikiem, Burmistrzem i 
Kierownikami jednostek organizacyjnych inni pracownicy nie składają  oświadczeń majątkowych. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – dodała, że chyba, że są upoważnieni do podpisywania 
decyzji administracyjnych. Podkreśliła, że Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego nie jest zobowiązany 
do składania oświadczeń majątkowych.  
 
Pan A. Jarmołowicz stwierdził, że  w takim razie Rada udzieliła pozwolenia Komisji Rewizyjnej  
na wgląd w sprawy dosyć prywatne tj. w wynagrodzenie.    
 

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego ma 

prawo do ochrony swojego wynagrodzenia i Komisja Rewizyjna nie otrzyma takich informacji. 

Pan A. Jarmołowicz zapytał, czy wobec tego Rada poprawnie zrobiła. 

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że Rada ma prawo zawsze składać wniosek  

tak, jak Komisja Rewizyjna co nie oznacza, że ma prawo otrzymać informację zwrotną. 

Pan I. Nieckarz podkreślił, że Komisja nie sugeruje, żeby przedstawić oświadczenie majątkowe, 

tylko porównanie wynagrodzenia poprzedniego pracownika z obecnym.  

Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że to jest ewidentnie połączone z danymi 

tego pracownika i tego się nie da rozdzielić. 

Pan K. Jarosz stwierdził, że gdyby Pani Prawnik była to by to wyjaśniła. 

Pan I. Nieckarz poprosił Pana Przewodniczącego Rady, aby na przyszłość nie było takiej sytuacji, 

że Pani Prawnik wychodzi. Dodał, że powinna poczekać do końca sesji.  

Pan A. Majgier podkreślił, że tu chodzi o stwierdzenie, czy poprzedni Kierownik USC zarabiał mniej, 

niż obecny. Bo, ludzi bulwersuje fakt , że ktoś kto dopiero objął stanowisko, na starcie dostał więcej, 

a jeszcze się niczym nie wykazał , jeszcze się uczy. Dodał, że takie są opinie, pytania mieszkańców 

kierowane do radnych.  

Pan I. Nieckarz potwierdził, że jakieś informacje na ten temat krążą w społeczeństwie. Co jest 

najgorsze w tym wszystkim, że ta informacja wypłynęła z urzędu. To tutaj został popełniony jakiś 

błąd. Być może to jest spekulacja i jesteśmy zobowiązani, żeby ewentualnie przeciąć jakąś 

nieprawdę.  I o to w tym wszystkim chodzi.  

Zapytał Burmistrza MiG, jaka jest decyzja dotycząca odśnieżania i posypywania drogi wewnętrznej 

nr 395 w okresie zimowym. 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jest tam ślepy zaułek i jeżeli będzie możliwe to 

będą wjeżdżać, a jeśli nie to nie będą wjeżdżać.  

Pan I. Nieckarz poprosił o sprecyzowanie wypowiedzi.  

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zgodnie z prawem o drogach, że działka 

intencyjna przeznaczona pod drogę nie zawsze jest w całości drogą, bo droga składa się z jezdni i 

pobocza. Ta część, która będzie możliwa będzie utrzymywana w ramach zimowego utrzymania. 

Pan I. Nieckarz poinformował, że jest po rozmowach z Panem Prezesem Leczyckim, który 

oświadczył, że PGKiM jest gotowe świadczyć te usługi, za dodatkową opłatą. I teraz decyzja należy 

do Pana Burmistrza.  

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że PGKiM w tym zakresie wiąże umowa zawarta z 

gminą i to co jest jezdnią będzie utrzymywane tak, aby była dostępność przejazdowa. 

Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zapytał, czy prawdą jest, że na ul. Mazurskiej PGKiM ma 

zakaz odśnieżania tych ulic, które przez wszystkie lata były odśnieżane.  

Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że umowa obowiązuje przez cały rok i z tego, co 

wie nie była zmieniana w ostatnim czasie.  

Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – poinformował, że była taka umowa z Panem Burmistrzem, 

że spółdzielnia kosi tereny zielone należące do gminy, a za to urząd , jak będzie potrzeba to te dwa 

krótkie kawałki odśnieży. Zapytał, czy coś się w tej kwestii zmieniło. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nic się nie zmieniło. 

Pan S. Kożuszko poinformował, że w przypadku jakiegoś problemu drogowego, gdy dzwoni się do 

pracownika gminy odpowiedzialnego za to ,  on odpowiada, że to nie jest nasza droga, żeby 

dzwonić do powiatu. Zapytał, jak to wygląda, czy ten pracownik nie powinien tego zrobić. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że generalnie należy to zgłaszać do właściwego 

zarządcy drogi. Z tym , że jeżeli ktoś dzwoni w tej sprawie do pracownika to on ma obowiązek 

przekazać informację do właściwego zarządcy.  

Pan A. Majgier stwierdził, że chciałby to rozszerzyć na inne sytuacje, na inne zdarzenia i aby 

zobowiązać pracowników do odbierania takich sygnałów i nadawania im biegu.  

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zarządcy dróg przysyłają plany zimowego 

utrzymywania dróg z numerami telefonów po to, aby gdy pracownik otrzymuje sygnał wiedział, do 

kogo dzwonić.  

Pan J. Brant zapytał Pana K. Jarosza o powód niezaakceptowania planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2018r. 

Pana K. Jarosz odpowiedział, że chodziło o wakacje. 

Pan A. Majgier stwierdził, że wzruszyła go troska o właścicieli działek, których zalewa , bo zapadła 

się studzienka. Dodał jednak, że te działki zostały kupione niedawno. Stwierdził, że on ciągle jednak 

będzie mówi o ul. Krzywej, bo mieszkańcy, którzy tam mieszkają od 1940 roku nie mogą się 

doczekać w dalszym ciągu tej nawierzchni. Poprosił, aby wziąć to pod uwagę i nie zapominać o 

nich. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – z okazji nadchodzących świąt Bożego Narodzenia złożył 

wszystkim serdeczne życzenia. Zaprosił wszystkich obecnych do podzielenia się opłatkiem po sesji. 

 

Ad.15 zamkniecie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący 
Rady zamknął obrady. 
 
                                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała:  

Bożena Dybała                                                                        Jarosław Filipek 

 

 


